

國立中山大學
國際經營管理全英語學士學位學程相關規定
【113 學年度起入學新生適用】

Rules and Regulations for International Business Bachelor Program, NSYSU
【For students enrolled in (after) academic year 2024】

一、畢業學分 Graduation Credits

國際經營管理全英語學士學位學程最低畢業學分為 128 學分，包含通識教育與博雅課程(28 學分；不含運動與健康 4 學分)、必修(38 學分)及選修(62 學分)。

Graduation from International Business Bachelor Program requires a minimum of 128 credits including General Education courses and Liberal Arts courses(28 credits, excluded 4 credits Sport&Health courses), compulsory courses(38 credits) and elective courses(62 credits).

二、必修學分 Compulsory Courses

(一)、必修科目如下：

一年級(上)學期	一年級(下)學期
<ul style="list-style-type: none"> ● 微積分 ● 經濟學(一) ● 會計學(一) ● 國際企業概論 	<ul style="list-style-type: none"> ● 經濟學(二) ● 會計學(二) ● 人力資源管理(五任選三門)

二年級(上)學期	二年級(下)學期
<ul style="list-style-type: none"> ● 統計學 ● 跨文化溝通 ● 商用英語簡報與寫作 ● 行銷管理(五任選三門) 	<ul style="list-style-type: none"> ● 商事法 ● 財務管理(五任選三門) ● 管理資訊系統(五任選三門) ● 生產與作業管理(五任選三門)

Compulsory courses are listed as below:

Freshman (Fall) Semester	Freshman (Spring) Semester
<ul style="list-style-type: none"> ● Calculus ● Economics (I) ● Accounting (I) ● Introduction to International Business 	<ul style="list-style-type: none"> ● Economics (II) ● Accounting (II) ● Human Resource Management(choose 3 out of 5)

Sophomore (Fall) Semester	Sophomore (Spring) Semester
<ul style="list-style-type: none"> ● Statistics ● Intercultural Communication ● Business Writing and Presenting in English ● Marketing Management(choose 3 out of 5) 	<ul style="list-style-type: none"> ● Business Law ● Financial Management (choose 3 out of 5) ● Management Information Systems(choose 3 out of 5) ● Production and Operations Management(choose 3 out of 5)

(二)、修習通識教育各類課程，需依照本校「通識教育課程架構」各學分選修規定與說明。所有課程規定請詳參本校西灣學院首頁/法規&表單/學生專區/在學生法規相關規定。

For studying general education course, please refer to Si Wan College "Course Structure of General Education". For course rules in detail, please refer to Si Wan College website→ More→ Regulations & forms→ Students.

三、選修學分 Elective Courses

(一)、選修學分無外系/院學分上限之規定，原則採計英語授課及第二外語教學課程之選修課，至多採計 30 學分之中文授課選修課。

Credits taken from other department/college as graduation elective credits are unlimited. However, only courses taught in English or a second foreign language are adopted as elective courses. At most, 30 credits are adopted for elective courses taught in Chinese.

(二)、112 學年起凡本學程學生均須選修國立中山大學管理學院開設之英語授課「國際商管倫理觀的理論與實務」課程方得畢業。

Starting from Academic Year 2023, all IBBA students must select the course "The Theory and Practice of Ethics in International Business Management" as part of the graduation requirements.

四、出國進修 Studying Abroad

國際經營管理全英語學士學位本國籍生於畢業前，須至海外交換至少一學年，修習非中文授課學士級(含)以上課程，返校後申請抵免本校至少 18~24 學分(或 6 門課)；並依教務處公告「[交換校學分轉換暨成績轉換參考表](#)」作為對照標準。

As part of the domestic student (Taiwanese) graduation requirements, it is required

to join the International Exchange Program for at least one year. While studying abroad, students must select at least 18~24 credits (or 6 courses) of non-Chinese teaching courses at the Bachelor level or higher. It is mandatory to pass all the subjects in the partner universities. Credits taken in the partner universities can be waived upon return to school under the regulation [交換校學分轉換暨成績轉換參考表](#) from Office of Academic Affairs.

五、國際或跨域學習 International or Interdisciplinary Learning

依本校「第 162 次教務會議」規定，109 學年度起入學學士班學生，應符合下列至少一項「國際或跨域學習」畢業條件：

1. 國際學習：出國交換或研修至少一學期或完成所屬學系審查同意之國外研修課程至少 2 學分或國外研修計畫(學習時數至少 36 小時)。
2. 跨域學習：取得本校或他校一個輔系、雙主修或教育學程或本校開設之微學程(課程或師資需具備跨院合作性質)、整合學程(含個人化學程)或跨系所專業學程。

According to resolution from the 162th Administrative Meeting: undergraduate students enrolled in Academic Year 2020 and after shall meet one of the following "international or interdisciplinary learning" as graduation requirement.

1. International learning: at least one semester of exchange or training abroad, or at least 2 credits from foreign study courses or foreign study programs (at least 36 hours) approved by the department.
2. Interdisciplinary learning: earn a minor or double major, or education program from the University or other school, or apply for micro-study programs, integrated programs, or department(institute) professional programs.

**中英文版本如有抵觸或不相符之處，應以中文版本為準。

Above regulation were translated from the original Chinese. In the event of any discrepancies between the two versions, the Chinese always takes precedence.